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Geachte voorzitter, 

 

Hieronder volgen de antwoorden op de vragen van het lid Van Velzen aan de minister 

van Verkeer en Waterstaat over de mogelijk uitstervende vogelpopulatie bij de HSL-Zuid 

door de transparante geluidsschermen. 

 

1.  Wat is uw mening over de sterfte van honderden vogels door de doorzichtige glazen 

geluidsschermen langs het HSL-traject
1
? 

 

1.  Ik betreur dit.    

 

2. Kunt u aangeven waarom er gekozen is voor het plaatsen van doorzichtige scher-

men? Bent u bereid dit besluit te heroverwegen, gezien de grote vogelsterfte? Kunt u 

uw antwoord toelichten? 

 

2.  De geluidsschermen in kwestie zijn volledig in overeenstemming met de daarvoor  

verleende bouwvergunningen aangelegd. De wijze waarop de geluidsschermen ter 

plaatse zijn uitgevoerd, is de resultante van de procedures die zijn doorlopen om te 

komen tot planologische inpassing van de HSL-Zuid. In deze op zorgvuldige wijze 

doorlopen procedures zijn elementen van landschappelijke inpassing en esthetiek, 

(verkeers)veiligheid en milieu meegewogen. Dit heeft uiteindelijk geleid tot geluids-

schermen die gedeeltelijk zijn opgetrokken uit transparant materiaal. 
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Op dit moment worden maatregelen getroffen om de vogelsterfte tegen te gaan (zie 

verder de beantwoording van vraag 5). Naar aanleiding van de resultaten van deze 

maatregelen zal worden bezien of additionele maatregelen met betrekking tot de con-

structie van de geluidsschermen mogelijk en wenselijk zijn. 

 

3. Kunt u aangeven waarom er nog steeds doorgegaan wordt met het plaatsen van 

doorzichtige schermen nu de gevolgen hiervan duidelijk zijn?  

 

3. Het betreft hier vooralsnog een plaatselijk probleem waarvan de gevolgen worden 

gereduceerd door middel van de onder vraag 5 beschreven maatregelen. Vooralsnog 

zie ik geen aanleiding om de bouw van de geluidsschermen stil te leggen. 

 

4.  Deelt u de mening van de West-Brabantse Vogelwerkgroep dat stickers plakken op  

de schermen niet zal helpen, omdat de strips dan maximaal 10 centimeter van elkaar 

moeten zitten en dat bovendien veel onderhoud vraagt? Kunt u uw antwoord toe-

lichten? 

 

4.  Uit onderzoek is gebleken stickers inderdaad pas het gewenste effect sorteren indien 

de verticale strips minimaal 2 centimeter breed zijn en op een onderlinge afstand van 

10 centimeter worden aangebracht. Zoals gemeld in het antwoord op vraag 2 zal 

eerst worden bezien of de thans genomen maatregelen afdoende zijn. 

 

5.  Bent u bereid met spoed adequate maatregelen te nemen om de vogelsterfte door de 

geluidsschermen tegen te gaan? Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat voor maatregelen 

gaat u nemen? Hoeveel kosten deze maatregelen en wanneer zullen de maatregelen 

uitgevoerd worden? Bent u bereid deze maatregelen te treffen voordat de trekvogels 

dit voorjaar weer terugkeren? 

 

5.  Inmiddels is op het scherm in het dal van de Aa of Weerijs over een lengte van  

ongeveer 500 meter een natuurvriendelijke coating op zetmeelbasis aangebracht.  

De kosten van deze coating bedragen circa € 20.000,=. 

 

Hoogachtend, 

 

DE MINSTER VAN VERKEER EN WATERSTAAT, 

 

 

 

 

 

 

Karla Peijs 


